

朝陽科技大學 091學年度第1學期教學大綱
Religion and Life 宗教與人生

當期課號	9808	Course Number	9808
授課教師	陳運星	Instructor	CHEN,YUN SHING
中文課名	宗教與人生	Course Name	Religion and Life
開課單位	生活智能類(二進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Life, Society, and Science
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程主要研究宗教與人生之互動關係，亦即是說，將各種宗教置於廣闊的生命背景中，探討宗教對生命各個層面之影響，並廣及於宗教信仰與實踐在人類社會生活中，道德習俗、哲學思想、乃至生命關懷等課題。	Objectives	This course discusses the interaction between religion and life via it will reflect the affection between various religions and life .The major topics include religion and life value ,philosophical thought,utimative concorning etc.
教材	一.教師運用講義與相關教材傳授知識(包括錄影帶、投影片、powerpoint...等)。二.學生採用田野調查分組報告方式進行討論(包括口頭報告、書面報告...等)。	Teaching Materials	1.teacher utilize the textbook (Include to video to bring, the projection piece.). 2.students adopt assignment report.
成績評量方式	一、平時成績30%採當場隨堂隨計方式，含出勤狀況及自由發言討論情形。二、期中考成績30%擬以書面報告為主，含準備過程、資料內容、心得創意。三、期末考成績40%採用筆試方式。	Grading	1.At ordinary times result 30%-- freedom speak to discuss circumstance & Participation , 2.Midterm tests 30%--Written assignments method, Contain to prepare for process, data content, 3.Final tests 40%--Written examination or reads book knowledge gained informs.
教師網頁	-		
教學內容	1.宗教的定義類型與本質 2.宗教的起源與發展 3.宗教儀式與終極智慧 4.人生修養與宗教體驗 5.世界各大宗教的介紹	Syllabus	1.the religious define type and essence. 2.the religious origin and development. 3.the religious ceremony and extremity wisdom. 4.life self-cultivations and religion experience. 5.introduction of each world religion.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。